
عضو شورای ملی زعفران:۸۰ درصد
زعفران تولیدی صادر می شود

علی حسینی گفت: بنابر آمار، ایران با صادرات ۷۰ تا ۸۰ درصد
زعفران تولیدی در جایگاه اول صادرات دنیا قرار دارد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی گفت: دلالان و واسطه ها با 
جمع آوری زعفران از سطح بازار و نگهداری در انبارها، زعفران را

چندبرابر قیمت واقعی در بازار عرضه می کنند.

به گفته او، با توجه به بارندگی سال گذشته و بهار امسال پیش بینی
می شود که تولید زعفران افزایش یابد به طوریکه ۶۰ درصد کاهش

تولید سال قبل جبران شود.

حسینی با بیان اینکه سطح زیرکشت زعفران کاری کشور بیش از ۱۲۰
هزارهکتار است، افزود: ظرفیت کنونی تولید زعفران بیش از هزارتن
است، درحالیکه مزارع زعفران با یک چهارم ظرفیت تولید می کنند که
این امر هشدار جدی است که عملکردها در بحث تولید زعفران جدی

گرفته نشده است.

عضو شورای ملی زعفران قیمت کنونی هرکیلو زعفران را ۹۰ تا ۱۰۰
میلیون تومان اعلام کرد و گفت: با توجه به موجودی انبارها کمبودی
در بحث عرضه نداریم، اما متاسفانه دلالان به عنوان گرداننده های
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بازار محصول را با قیمت های نجومی عرضه می کنند.

او گفت: بنابر آمار با صادرات ۷۰ تا ۸۰ درصد زعفران تولیدی در
جایگاه صادرات اول دنیا قرار داریم که نوسانات قیمت، صادرات را

هم تحت شعاع قرار می دهد.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضو شورای ملی زعفران: با رفع
موانـع صـادراتی بیـش از ۳۰۰ تـن

زعفران صادر میشود

علی حسینی گفت: با احتساب تولید فعلی در صورت رفع موانع
صادرکنندگان، امکان صادرات بیش از ۳۰۰ تن زعفران به بازارهای هدف

وجود دارد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی گفت: با توجه به خرید و جمع
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آوری زعفران توسط دلالان طی ماههای اخیر و کاهش عرضه در برابر
تقاضا، بازار ثبات ندارد.

به گفته او، با وجود آنکه بازار از هفته آینده فعالیت خود را
آغاز میکند، از این رو حداقل و حداکثری برای قیمت زعفران در

بازار نمیتوان اعلام کرد.

حسینی از استمرار قاچاق زعفران خبر داد و گفت: با توجه به مشکلات
سد راه صادرات، زعفران از طریق مبادی غیررسمی قاچاق میشود،
درحالیکه با رفع موانع صادرکنندگان و تسهیل صادرات روان، قاچاق

معنا و مفهوم ندارد.

عضو شورای ملی زعفران با بیان اینکه سطح زیرکشت زعفران ۱۳۰ هزار
هکتار است، افزود: ایران تامین کننده ۹۰ درصد زعفران دنیا است که
در شرایط کنونی در بهترین حالت ۴۰۰ تن زعفران تولید میشود،
درحالیکه پتانسیل بیش از هزارتن زعفران در کشور وجود دارد که این

امر نشان میدهد تولید ما یک سوم ظرفیتمان است.

او گفت: در شرایط فعلی با احتساب ۴۰۰ تن تولید زعفران در صورت
رفع موانع صادرکنندگان بیش از ۳۰۰ تن زعفران باید صادر شود و
همواره این قابلیت وجود دارد که با افزایش تقاضا و رقابت در

بازارهای هدف، تولید افزایش یابد.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضـو شـورای ملـی زعفـران: تولیـد
کنـونی زعفـران یـک سـوم ظرفیـت

کشور است
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علی حسینی گفت: بنابر آمار پتانسیل تولید حداقل هزارتن زعفران در
کشور وجود دارد، درحالیکه تولید فعلی یک سوم این میزان است.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی عضو شورای ملی زعفران گفت:
با توجه به خرید و جمع آوری زعفران از سطح بازار توسط دلالان، شاهد

جهش چشمگیر قیمت نسبت به قبل در بازار بودهایم.

او با بیان اینکه نوسانات قیمت زعفران ارتباطی به کشاورزان
ندارد، افزود: در حال حاضر عمده زعفران تولیدی در اختیار افرادی
است که سهمی در تولید و تجارت زعفران ندارند، لذا از التهابات

اخیر بازار زعفران، کشاورزان سودی منتفع نشدند.

حسینی حداقل نرخ کنونی هرکیلو زعفران را ۶۰ میلیون تومان و
حداکثر ۱۰۰ میلیون تومان در بازار اعلام کرد و گفت: با توجه به
آنکه کشورهای همسایه قبل از ماه رمضان خرید خود را انجام دادند،

از این رو ورود ماه رمضان تاثیری در شرایط بازار ندارد.

عضو شورای ملی زعفران از کاهش صادرات زعفران خبر داد و گفت:
بنابر آمار، صادرات زعفران در ۴ ماهه اخیر روند کاهشی داشته است

که براین اساس شتاب صادرات در آینده نزدیک انتظار نمیرود.

او با بیان اینکه سطح زیرکشت زعفران در کشور به ۱۲۰ هزارهکتار
میرسد، گفت: با توجه به این میزان سطح زیرکشت حداقل هزارتن محصول
زعفران باید در کشور تولید شود، درحالی که تولید فعلی زعفران
کشور ما یک سوم این میزان است که این امر بیانگر هدررفت منابع
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آبی، زمین و نیروی انسانی تولید است.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضـو شـورای ملـی زعفـران: رفـع
تنگناهـای ارزی صـادرات زعفـران/
۹۰ درصد زعفران دنیا را تامین

میکنیم

علی حسینی گفت: با توجه به مشکلات متعدد صادرات ناشی از بازگشت
ارز به سامانه نیما میزان صادرات کاهش و در مقابل قاچاق افزایش
یافته است، در حالیکه با رفع مشکلات بازگشت ارز، قاچاق زعفران

دیگر صرفه اقتصادی ندارد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از ایسنا؛ علی حسینی با اشاره به تاثیر تنشهای سرمایی و گرمایی
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در تولید زعفران اظهار کرد: به دلیل تنشهای سرمایی و گرمایی
تولید زعفران در سال جاری در سه استان عمده تولید کننده این
محصول یعنی خراسان شمالی، خراسان رضوی و خراسان جنوبی ۴۰ تا ۶۰

درصد کاهش یافته است.

وی افزود: طبق آمار وزارت جهادکشاورزی ۱۲۳ هزار هکتار سطح زیر
کشت زعفران در کشور در سه استان مذکور وجود دارد که از این میزان
باید حداقل ۵۰۰ تا ۶۰۰ تن و در عالیترین شرایط ۸۰۰ تا ۱۰۰۰ تن
زعفران تولید شود، ولی آمارها کمتر از این مقدار را نشان میدهد.

عضو شورای ملی زعفران تصریح کرد: به عنوان یک فعال در این بخش
معتقدم که در بخش زعفران باید آموزشهای لازم کاشت، داشت و برداشت
داده شود. اینکه هنوز نمیدانیم چقدر، در چه زمانی، با چه پیازی،
در چه عمقی بکاریم و چه زمانی آبیاری کنیم باعث می شود تولید

دچار نوسان باشد و کوچکترین تنش نیز آن را تحت تاثیر قرار دهد.

وی تصریح کرد: وظیفه وزارت جهادکشاورزی آموزش است که متاسفانه
این بخش هنوز مغفول مانده است.

حسینی با بیان اینکه زعفران ایران ۸۰ تا ۹۰ درصد نیاز بازارهای
خارجی را تامین میکند، گفت: برای صادرات سختگیریهایی وجود دارد و
گفته میشود که صادرکنندگان باید ارز حاصل از صادرات را به صورت
نیمایی بازگردانند و برای بازگشت ارز تعهد بدهند این در حالیست
که صادرکنندگان کارتن، کیسه، زعفران، جعبه بستهبندی و… خود را با
ارز آزاد خریداری میکنند. در مقابل اما قاچاقچیان هیچ مشکل و
مانعی ندارند. به عبارت دیگر با توجه به مشکلات متعدد صادرات ناشی
از بازگشت ارز به سامانه نیما میزان صادرات کاهش و در مقابل
قاچاق افزایش یافته است، درحالیکه با رفع مشکلات بازگشت ارز،

قاچاق زعفران دیگر صرفه اقتصادی ندارد.

وی در پایان گفت: تولید ما دچار مشکل است. وقتی تولید مشکل دارد
نمیتوانیم به فکر صادرات باشیم. در قدم اول باید تولید را درست
کنیم زیرا تا تولید نباشد صادرات معنایی ندارد و این مهم نیز با

آموزش و برنامهریزی اصلاح خواهد شد.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: ایسنا
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عضو شورای ملی زعفران: صادرات
زعفـران بـا رفـع مشکلات پیمـان

سپاری ارزی شتاب میگیرد

علی حسینی گفت: با رفع مشکلات پیش روی صادرکنندگان همچون بازگشت
ارز به سامانه نیما پیش بینی میشود که صادرات زعفران شتاب بگیرد

به طوریکه قاچاق زعفران بر آمار رسمی اضافه میشود.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی از ثبات قیمت زعفران در
بازار خبر داد و گفت: قیمت کنونی هرکیلو زعفران دسته ۵۵ تا ۶۰

میلیون تومان و زعفران نگین ۸۰ میلیون تومان است.

به گفته او، گرچه امسال میزان تولید زعفران نسبت به سال گذشته
کاهشی بود، اما بعید است که تا پایان سال اتفاق خاصی در بازار رخ

دهد.

حسینی از قاچاق ماهانه ۱۰ تن زعفران به آن سوی مرزها خبر داد و
گفت: با توجه به مشکلات متعدد صادرات ناشی از بازگشت ارز به
سامانه نیما، میزان صادرات کاهش و در مقابل قاچاق افزایش یافته
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است، درحالیکه با رفع مشکلات بازگشت ارز، قاچاق زعفران دیگر صرفه
اقتصادی ندارد و در نهابت میزان قاچاق بر صادرات رسمی زعفران

اضافه می شود.

عضو شورای ملی زعفران گفت: بنابر آمار همه ساله ۷۰ تا ۸۰ درصد
زعفران تولیدی به بازارهای هدف صادر می شود که رفع مشکل پیمان
سپاری ارزی و صادرات توسط صادرکنندگان شناسنامه دار در ارز آوری

تاثیر بسزایی دارد.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضو شورای ملی زعفران:۸۰ درصد
زعفران تولیدی صادر میشود

علی حسینی عضو شورای ملی زعفران گفت: بنابر آمار ۸۰ درصد زعفران
تولیدی به بازارهای هدف صادر میشود.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
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از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی عضو شورای ملی زعفران گفت:
قیمت کنونی هرکیلو زعفران دسته ۵۵ تا ۶۰ میلیون تومان و زعفران

نگین ۸۰ میلیون تومان است.

به گفته او، بنابر آمار ۸۰ درصد زعفران تولیدی صادر و ۲۰ درصد در
داخل مورد استفاده قرار می گیرد، حال بدلیل بحث قیمت احتمال کاهش

سرانه مصرف در داخل به کمتر از نیم گرم وجود دارد.

حسینی ادامه داد: بنابر آمار عمده صادرات به کشورهای امارات،
اسپانیا، چین و افغانستان انجام می شود و عمده نگرانی ما در خصوص
صادرات زعفران به افغانستان است که به سبب صادرات فله، زعفران
ایران را به اسم خود به دیگر کشورها صادر می کنند که براین اساس

ما برای آینده بازار زعفران افغانستان بازارسازی می کنیم.

عضو شورای ملی زعفران با بیان اینکه پتانسیل تولید هزارتن زعفران
در داخل وجود دارد، افزود: هم اکنون منابع برای تولید حداکثر ۳۰۰
تن زعفران خرج می شود. هرچند امسال طبق برآوردهای صورت گرفته

تولید زعفران به سبب شرایط خشکسالی کمتر از این میزان است.

او با اشاره به راهکارهای توسعه صادرات زعفران و افزایش ارزآوری
گفت: سیاست گذاری در حوزه صادرات باید به گونه ای باشد که
صادرکننده بدون ترس از بازگشت ارز به امر صادرات ادامه می دهد.
همچنین توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی متناسب با رشد تولید باید

انجام شود.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

راهکار اساسی جلوگیری از قاچاق
زعفران چیست؟
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به گفته کارشناسان، با وجود آنکه ایران بزرگترین تولیدکننده
زعفران در بازارهای جهانی محسوب میشود، اما مشکلات صادرات منجر به

رونق قاچاق این محصول شده است.

 به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ ایران با تولید بیش از ۹۰ درصد زعفران
دنیا جایگاه بالایی را در تولید این محصول استراتژیک به خود
اختصاص داده است اما متاسفانه موانع و چالش های متعددی سد راه
صادرکنندگان وجود دارد که استمرار این روند جایگاه بزرگترین

تولیدکننده این محصول استراتژیک را دچار تزلزل می کند.

علی رغم آنکه قدمت زعفران ایران به ۳ هزار سال پیش باز می گردد،
اما موانع و مشکلاتی همچون بازگشت ارز و پیمان سپاری ارزی موجب
شده تا این محصول بصورت چمدانی از کشور قاچاق شود و از آنجا که
عمده زعفران های صادراتی بی کیفیت یا تقلبی هستند، این موضوع می

تواند صادرات و صادرکنندگان رسمی را با چالش هایی روبرو کند.

بنابر آمار اعلامی اتحادیه صادرکنندگان زعفران، سالانه ۱۲۰ تن
زعفران از کشور بدلیل موانع و مشکلات صادرات، قاچاق می شود،
درحالیکه با رفع مشکلات پیمان سپاری ارزی صادرات رسمی حداقل به
۴۰۰ تن می رسد که این امر در افزایش ارزآوری، درآمد کشاورزان و

رونق تولید تاثیر بسزایی دارد.

گفتنی است طی ماه های اخیر به رغم کاهش صادرات، مصرف زعفران
ایرانی در بازارهای جهانی افزایش یافته که این امر بیانگر رونق
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قاچاق است.

 اختلاف ۳۰ درصـدی قیمـت زعفـران در بازارهـای
جهانی با نرخ خرید محصول از کشاورز

غلامرضا میری نایب رئیس شورای ملی زعفران گفت: برآوردها حاکی از
آن است که به طور متوسط ماهانه ۱۰ تن زعفران از کشور قاچاق می
شود چراکه به رغم کاهش صادرات در ماه های آبان و آذر، اما مصرف

زعفران در کشورها رشد داشته است.

به گفته او، دولت باید صادرکننده را موظف به صادرات زعفران کند،
در این صورت ارز به کشور وارد و صادرکننده هم متعهد میشود ارز را
برگرداند که اگر تبعیت نکرد دولت جریمههایی را باید در نظر

بگیرد.

میری ادامه داد: قیمت زعفران در بازارهای جهانی با زعفرانی که از
کشاورز خریداری میشود حدود ۳۰ درصد فرق دارد که علت آن ناشی از

زعفران بی کیفیت و تقلبی است.

نایب رئیس شورای ملی زعفران گفت: از دولت تقاضا داریم همانطور که
در بحث حذف تعرفه عوارض آب مجازی از صادرکننده حمایت کرد در
راستای گسترش صادرات،نسبت به فروش ارز حاصل از صادرات که به صورت

توافقی در بازار انجام شود، اقدام کند.

او با بیان اینکه ورود زعفران های تقلبی به بازارهای جهانی برند
زعفران ایران را در معرض خطر قرار می دهد، افزود: قاچاق زعفران و
ترکیب زعفرانهای صادراتی با زعفرانهای تقلبی توسط عدهای سودجو
باعث شده که زعفران ایران در بازار جهانی در برخی موارد تا ۳۰
درصد از قیمتی که ما زعفران را از کشاورز داخلی میخریم کمتر
باشد، اما ورود این زعفرانهای تقلبی به نام ایران به بازارهای
جهانی ضمن به خطر انداختن نام برند زعفران ایران در جهان باعث
شده تا صادرکنندگان قانونی با مشکلات عدیدهای از جمله از دست دادن

بازارهای صادراتی خود مواجه شوند.

رئیس اتحادیه صادرکنندگان زعفران ادامه داد: دولت باید صادرکننده
را موظف کند، به میزان زعفرانی که میخواهد صادر کند، ارز به کشور
وارد کند و صادرکننده هم متعهد میشود ارز را برگرداند و در صورت

عدم اجرای تعهد، دولت باید جریمههایی را درنظر بگیرد.



 بسـاط قاچـاق زعفـران بـا رفـع مشکلات پیمـان
سپاری ارزی جمع می شود

رضا نورانی رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی گفت: رفع تعهدات
ارزی محصولات کشاورزی از جمله زعفران تا حد قابل توجهی جلوی

صادرات این محصول را گرفته است.

به گفته او، با وجود مشکلات متعدد بازگشت ارز باید راهکار مناسبی
برای رفع تعهدات ارزی اتخاذ کرد و تازمانیکه راهکار ارائه ندهیم،
امکان رفع تعهدات ارزی وجود ندارد و صادرکنندگان بزرگ ترجیح می

دهند که صادرات خود را کاهش دهند.

نورانی ادامه داد: با ایجاد سیستم بانکی بین الملل و ثبت سفارش
قانونی، امکان ورود قانونی ارز وجود دارد.

رئیس اتحادیه محصولات کشاورزی گفت: با توجه به آنکه امکان ثبت
سفارش از طریق بانک بین الملل وجود ندارد، صادرکنندگان ناچارند
بصورت امانی صادرات داشته باشند و به رقابت با رقبا بپردازند.

ایران تامین کننده بیش از ۹۰ درصد زعفران
دنیا

علی حسینی عضو شورای ملی زعفران گفت: موضوع پیمان سپاری ارزی و
بازگشت ارز به سامانه نیما از چالش های جدی پیش روی صادرکنندگان
زعفران است به طوریکه مشکل پیمان سپاری ارزی منجر به قاچاق
ماهانه ۱۰ تن زعفران شده است، درحالیکه با رفع این مشکل شاهد

رونق صادرات خواهیم بود.

به گفته او، با توجه به آنکه زعفران جزو گیاهان کم آب است، از
این رو حذف عوارض صادرات گیاهان کم آب تاثیر چندانی بر این موضوع
ندارد و تنها حذف عوارض صادراتی و رفع مشکلات پیمان سپاری ارزی می

تواند به مشکلات رونق صادرات کمک کند.

حسینی با بیان اینکه سالانه ۱۲۰ تن زعفران به بازارهای هدف قاچاق
می شود، افزود: بنا بر آمار همه ساله ۷۰ تا ۸۰ درصد زعفران
تولیدی به بازارهای هدف صادر می شود که رفع مشکل پیمان سپاری
ارزی و صادرات توسط صادرکنندگان شناسنامه دار در ارز آوری تاثیر

بسزایی دارد.



عضو شورای ملی زعفران گفت: هم اکنون ایران بیش از ۹۰ درصد نیاز
بازار جهان را تامین میکند که امروز صادرات با مشکلاتی مواجه شده

که میتواند به راحتی این جایگاه را متزلزل کند.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضو شورای ملی زعفران:۸۰ درصد
زعفران تولیدی صادر میشود

علی حسینی گفت: بنا بر آمار همه ساله ۷۰ تا ۸۰ درصد زعفران
تولیدی به بازارهای هدف صادر می شود که رفع مشکلات پیمان سپاری

ارزی در افزایش ارزآوری تاثیر بسزایی دارد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی گفت: بنابر اعلام معاون اول
رئیس جمهور، عوارض نیم درصد آب مجازی حذف شد. اما به سبب آنکه
زعفران جزء کالاهای کم آب بود، حذف عوارض تاثیر جزئی بر رونق

صادرات دارد.
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او موضوع پیمان سپاری ارزی و بازگشت ارز به سامانه نیما را از
چالش های جدی پیش روی صادرات زعفران اعلام کرد و افزود: هم اکنون
مشکل پیمان سپاری ارزی منجر به قاچاق زعفران شده است که بنابر
برآوردها روزانه ۱۰ تن زعفران قاچاق می شود، درحالیکه با رفع این
مشکل شاهد رونق صادرات، عدم صرفه اقتصادی قاچاق و رونق تولید و

اشتغال خواهیم بود.

حسینی ادامه داد: بنا بر آمار همه ساله ۷۰ تا ۸۰ درصد زعفران
تولیدی به بازارهای هدف صادر می شود که رفع مشکل پیمان سپاری
ارزی و صادرات توسط صادرکنندگان شناسنامه دار در ارز آوری تاثیر
بسزایی دارد. درحالیکه قاچاق زعفران هیچ کمکی به کارآفرینی نکرده

است.

عضو شورای ملی زعفران سطح زیرکشت زعفران را حدود ۱۳۰ هزارهکتار
اعلام کرد و گفت: از این میزان سطح زعفران کاری باید حدود ۸۰۰ تن
زعفران تولید شود، درحالیکه به رغم صرف نیروی کار در بهترین حالت

۴۰۰ تن زعفران تولید می شود.
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وجود دارد
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علی حسینی گفت: با افزایش عملکرد در واحد سطح و اعمال مدیریت
پتانسیل تولید ۸۰۰ تن زعفران در کشور وجود دارد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی عضو شورای ملی زعفران گفت:
با توجه به افزایش نرخ صادرات صادرات نسبت به سال قبل، تجارخارجی
تاحدودی مقاومت میکنند، اما چارهای جزء پذیرش قیمت ندارند چراکه

کشورما بزرگترین تولید زعفران را در اختیار دارد.

او با بیان اینکه ایران بیش از ۹۰ درصد زعفران دنیا را تامین
میکند، افزود: در ابتدا جهش قیمت صادراتی ممکن است منجر به کندی

صادرات شود، اما با پذیرفتن واقعیتها به اهداف اصلی میرسیم.

حسینی ادامه داد: با توجه به آنکه دیگر کشورها از لحاظ میزان و
کیفیت قابلیت رقابت با ما را ندارند، از این رو یک قدم جلوتر

هستیم که کشورهای هدف چارهای جزء پذیرش قیمتها ندارند.

عضو شورای ملی زعفران با بیان اینکه سال گذشته قیمت هرکیلو
زعفران صادراتی کمتر از هزار دلار بود، افزود: هم اکنون هرکیلو
زعفران با نرخ ۱۳۰۰ تا ۱۴۰۰ دلار داد و ستد میشود، درحالیکه قیمت
واقعی زعفران حدود ۲ هزار دلار است و لذا با مدیریت بازار باید به

این نرخ  خواهیم رسید.

او با بیان اینکه ۷۰ درصد زعفران تولیدی صادر میشود، گفت: علی
رغم آنکه پتانسیل صادرات ۳۵۰ تا ۴۰۰ تن زعفران را داریم و بنابر
آمار این موضوع را ثابت کرده ایم، اما هم اکنون تا رسیدن به این
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جایگاه فاصله معناداری داریم.

حسینی با بیان اینکه پتانسیل تولید ۸۰۰ تن زعفران در کشور وجود
دارد، افزود: اگر عملکرد تولید در واحد سطح به ۸ تا ۱۰ کیلو
برسد، مجموع تولید از ۱۳۰ هزارهکتار زعفران کاری به ۸۰۰ تن میرسد
که این امر نیازمند مدیریت تولید است تا بتوانیم از قبل صادرات ۲

تا ۳ میلیارد دلار ارز آوری برای کشور داشته باشیم.

این مقام مسئول ادامه داد: در دهه ۵۰ متوسط تولید در هر هکتار ۶
تا ۶.۵ تن بود که متاسفانه اکنون به کمتر از ۳ کیلو رسیده است،
لذا بدلیل آنکه منابع انسانی و ملی و همچنین منابع پایه را مصرف

میکنیم، با اعمال مدیریت باید به این رقم دست یابیم.
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علی حسینی گفت: با توجه به آنکه ایران تامینکننده بیش از ۹۰ درصد
زعفران دنیاست، مدیریت بازارهای جهانی باید در اختیار ما باشد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی عضو شورای ملی زعفران گفت:
با توجه به تنشهای گرما و سرما در برخی مناطق، تولید زعفران نسبت

به مدت مشابه سال قبل ۴۰ تا ۶۰ درصد کاهش یافته است.

به گفته او، با توجه به تعطیلات بازارهای خارجی به سبب تعطیلات
پایان سال باید منتظر ماند و دید که تقاضا با اتمام تعطیلات به

کدام سمت میرود. از الان نمیتوان برآورد دقیقی داشت.

حسینی با بیان اینکه ایران تامین کننده بیش از ۹۰ درصد زعفران
دنیاست، افزود: ایران به ۶۵ تا ۷۰ کشور دنیا صادرات دارد که تا ۲
سال گذشته قیمت هرکیلو زعفران صادراتی هزار دلار بود، اما اکنون
به بالای ۱۳۰۰ دلار رسیده است. هرچند برخی از سودجویان زعفرانهای

بی کیفیت را با نرخهای کمتری عرضه میکنند.

عضو شورای ملی زعفران ادامه داد: دولت در بحث صادرات برای
صادرکنندگان باید بحث روان سازی ارز حاصل از صادرات را دنبال کند
تا شاهد قاچاق زعفران نباشیم. ناگفته نماند هم اکنون شرایط

صادرات به مراتب بسیار سختتر از سالهای گذشته است.

او با بیان اینکه ۶۰ تا ۷۰ درصد زعفران تولیدی به بازارهای هدف
صادر میشود، افزود: در دنیا کشورهایی که بیش از ۵۰ تا ۶۰ درصد
تولید محصول را در اختیار دارند به راحتی میتوانند بازار را
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مدیریت کنند، درحالیکه کشورما بیش از ۹۰ درصد زعفران دنیا را
تامین میکند، اما نقشی در مدیریت بازارهای صادراتی دنیا ندارد.

حسینی قیمت هرکیلو زعفران در بازار داخلی را ۶۰ تا ۷۰ میلیون
تومان اعلام کرد.
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